

العاملون في المؤسسات الحكومية حسب الجنسية والجنس والقطاع - إمارة دبي
Employees at Government Entities by Nationality, Gender and Sector- Emirate of Dubai
(2020 - 2018)

جدول (03 - 05) Table

*2020			2019			2018			الجنس Gender	الجنسية Nationality
الإجمالي Total	اتحادي Federal	محلي Local	الإجمالي Total	اتحادي Federal	محلي Local	الإجمالي Total	اتحادي Federal	محلي Local		
29,513	7,416	22,097	28,688	7,378	21,310	28,499	7,342	21,157	Males ذكور	إماراتي Emirati
20,936	7,390	13,546	19,836	6,791	13,045	19,275	6,725	12,550	Females إناث	
50,449	14,806	35,643	48,524	14,169	34,355	47,774	14,067	33,707	Total المجموع	
58,015	10,672	47,343	60,787	11,808	48,979	60,884	11,142	49,742	Males ذكور	غير إماراتي** Non Emirati**
11,605	2,385	9,220	12,347	3,045	9,302	12,246	2,943	9,303	Females إناث	
69,620	13,057	56,563	73,134	14,853	58,281	73,130	14,085	59,045	Total المجموع	
87,528	18,088	69,440	89,475	19,186	70,289	89,383	18,484	70,899	Males ذكور	المجموع Total
32,541	9,775	22,766	32,183	9,836	22,347	31,521	9,668	21,853	Females إناث	
120,069	27,863	92,206	121,658	29,022	92,636	120,904	28,152	92,752	Total المجموع	

* Preliminary data.

* بيانات أولية.

** Data of non-Emirati workers in local and federal government includes workers at all job levels.

** بيانات العاملين غير الإماراتيين في الحكومة المحلية والاتحادية تشمل العاملين في كافة المستويات الوظيفية.

About third of the non-Emirati workers in the government sector work in low-class professions (Blue collar working class who perform manual labour regardless of the skill-level), and it includes skilled agricultural, forestry and fishery workers, craft and related trades workers, plant and machine operators, assemblers, and workers in elementary occupations.

حوالي ثلث العاملين غير الإماراتيين بالقطاع الحكومي يعملون في المهن البسيطة (الطبقة العاملة ذوي الياقات الزرقاء الذين يؤدون الأعمال اليدوية بغض النظر عن مستوى المهارة)، وتشمل العمال المهرة في الزراعة والغابات وصيد الأسماك، الحرفيون والمهن المرتبطة بهم، مشغلو المصانع والآلات وعمال التجميع، والعاملون في المهن الأولية.

Note: Periodic reviews and improvement of Government entities framework is carried out annually.

ملاحظة: هناك عمليات مراجعة دورية وتحسين مستمر على إطار الجهات الحكومية تتم سنوياً.

Source: Dubai Statistics Center

المصدر: مركز دبي للإحصاء